
   
 
 
 

Press Release 
 
Japan Supports Yeghishe Manoukian College (YMC) through 

the Installation of a Solar Panel System 

  
Japan will extend a grant to Yeghishe Manoukian College (YMC), to install a solar panel 
system, through the Grant Assistance for Grassroots Human Security Program (GGP). 
On February 27th 2023, Ambassador MAGOSHI Masayuki signed a grant contract with 
Hovannes Arslanian, General Manager of YMC. 

Yeghishe Manoukian College (YMC), located in Dbayeh/Metn, provides basic education 
services for vulnerable students not only from the town but also other regions. Due to the 
economic crisis in Lebanon, the school had to reduce the number of students to the half 
of its normal capacity as well as teaching hours, in order to decrease its operational costs, 
mainly the cost of fuel as it became very expensive to maintain generators due to shortage 
of national power supply. Considering the need for affordable power supply and for green 
energy, Japan decided to provide YMC with a solar panel system, which will allow to 
increase the number of students and provide the improved learning environment.    

At the signing ceremony, Ambassador MAGOSHI expressed Japan’s keenness to support 
the education sector and to provide green energy solutions amid the current economic and 
energy crises. For its part, YMC thanked the Japanese government for its support, and 
highlighted the importance of this assistance to improve the school’s quality of education.  
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 بيان صحفي
  

  شمسية طاقة ) من خلال تركيب نظام ألواحYMC( مانوكيان هيغيش ثانويةاليابان تدعم 
 

    

  
برنامج  عبر ،ألواح طاقة شمسية نظام لتركيب ،(YMC) مانوكيان يغيشه ثانويةل هبة اليابان قدمست

ماغوشي وقع السفير  ،2023 شباط 27 في .(GGP)المساعدات الأهلية لمشاريع الأمن البشري 
 .(YMC) مدير عام، السيد هوفانس أرسلانيانمع  هبةالعقد  ماسايوكي

 
 للطلاب أساسية تعليمية خدمات ، المتن/  ضبية في الواقعة ،) YMC( مانوكيان هيغيش كليةتقدم 

 اضطرت ، لبنان في الاقتصادية الأزمة بسبب و.أخرى مناطقو لأكثر حرماناً من سكان المنطقةا
 ، التدريس ساعات عدد إلى إضافةقدرتها الإستيعابية،  نصف إلى هاطلابد عد تقليص إلى المدرسة

 نقص في ظل ،للغاية ةمكلفً أصبحت  التي ،المولدات وقود خاصة ، التشغيلية التكاليف قليلت أجل من
 قررت ، صديقة للبيئة وأقل كلفة طاقة توفير مصادر إلى للحاجة نظرًا و.الوطنية الطاقة إمدادات

 وتحسين الطلاب عدد بزيادة سيسمح مما ، الشمسية طاقة ألواح بنظام YMC)( تزويد اليابان
 . تعليميةال ظروفال
  

فير حلول في حفل التوقيع، أعرب السفير ماغوشي عن حرص اليابان على دعم قطاع التعليم وتو
ثانوية ، شكرت بدورها. أزمة الطاقة وخاصةً  الحالية الاقتصادية الأزمةالطاقة الخضراء في ظل 

لتحسين جودة التعليم في  هبةأهمية هذه الب نوهتبانية على دعمها، والحكومة اليا يغيشه مانوكيان
 المدرسة. 

 2023شباط  27في 

 سفارة اليابان في لبنان


